محاضرة رقم 05 مصطلحات قانونية انجليزية

Word	Translation
المعاملة الجبائية	Tax treatment
أساليب التدريب و التثقيف	Training and educational
	methods.
العقوبة الأصلية	Original penalty
العقوبة التبعية	Accessory punishment
قانون الإجراءات الجنائية	Code of criminal procedures
تحقيق العدالة	Avheiving justice
التدابير الاحترازية	Precutionary measures
حركة الدفاع الاجتماعي	Social defence movement
النظام العقابي الإسلامي	Islamic penal system
السلطة التقديرية	Discretionary power
التأهيل الاجتماعي	Social rehabilitation
المنع من الإقامة	Residance ban
عقوبة الإعدام	Death penalty

Relationship of penology to other laws

- 1 the relationship of penology to penal law: penology is a branch of criminal science that shares with it the ultimate goal which is combating crimes .the penal code is a set of legal rules enacted by the state, according to which the actions that are considered crimes and the penalties prescribed for them are determined from this definition it becomes clear to us that one of the basic sections in penal law it is the study of the various penalties prescribed by law.
- **2-the relationship between penology and criminology**: criminology examines the factors of the criminal phenomenon with the aim of addressing those factors to reduce the severity of the crime in society .the criminal penalty is the crime shadow .crime and punishment are inseparable.

3 – Relationship between penology and criminal policy: penology has a connection with criminal policy as criminal policy is the methods and directives that determines for the criminal legislator what it should be .it includes criminalization provisions, penalties, and measures appropriate to each crime

علاقة علم العقاب بغيره من القوانين الأخرى

1 - علاقة علم العقاب بقانون العقوبات = علم العقاب فرع من العلوم الجنائية يشترك معها في الغاية النهائية وهي مكافحة الجريمة قانون العقوبات هو مجموعة من القواعد القانونية التي تسنها الدولة و تحدد بمقتضاها الأفعال التي تعد جرائم و العقوبات المقررة لها من هذا التعريف يتضح لنا أن احد الأقسام الأساسية في قانون العقوبات هو دراسة مختلف العقوبات المنصوص عليها قانونيا

2 - علاقة علم العقاب بعلم الإجرام = علم الإجرام يبحث في عوامل الظاهرة الإجرامية بهدف معالجة تلك العوامل للتخفيف من حدة الإجرام في المجتمع و الجزاء الجنائي ظل الجريمة في فالجريمة و الجزاء صنوان لا يفترقان.

3 – علاقة علم العقاب بالسياسة الجنائية = لعلم العقاب ارتباط بالسياسة الجنائية إذ أن السياسة الجنائية هي الأساليب و التوجيهات التي تحدد للمشرع الجنائي ما يجب أن تكون عليه نصوص التجريم و العقوبات و التدابير التي تلاءم كل جريمة